
Slik jobbet vi med 
byggesaken på Tjøme

Eivor Jerpåsen, Bergen, 2. mai



Dette er saken:



Dette lurte vi på:
● Hadde Tjøme kommune en systematisk praksis med dispensasjoner fra 

byggeforbudet i strandsonen? 

● Fantes det problematiske bindinger mellom ansatte ved byggesakskontoret 
i kommunen og profesjonelle aktører som søkte om tiltak i strandsonen? 



Metode:
● Omfattende søk etter dokumenter i postlistene, 

eiendomsregisteret, Brønnøysundregistrene og på 
proff.no.

● Dyptpløyende gjennomgang av kommuneplanene i 
kommunen.

● Var i kommunens byggesaksarkiv for fysisk å kunne bla i 
byggemappene til de ulike eiendommene.

● Flere ganger ute i felt for å se sammenhengen mellom 
tegninger, søknader og de byggene som er oppført, 
endret eller revet.

● Oppsøkte mulige vitner, hadde samtaler med tipsere, 
naboer og tidligere politikere.

● Satt i møter der sakene ble behandlet. Vi valgte også å 
streame flere av møtene, og direkte-oppdaterte leserne 
gjennom et livestudio. 



Dette fant vi ut: Svært tette relasjoner



Dette fant vi ut: Systematisk praksis for dispensasjoner



Dette fant vi ut: Manglende kontrollinstanser



Konsekvenser:
● Ekstra saksbehandlere forbehandler 

over 100 saker

● Svært mange må gjennom ny 
politisk behandling

● Økokrim etterforsker flere titalls 
saker

● Vi har skrevet over 70 saker

● Tønsbergs Blad har gått fra å være 
de masete og brysomme, til å få en 
stor heiagjeng som vil til bunns i 
dette


